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Protokół  Nr XVI/2019 z sesji  Rady Miejskiej w Wołominie
z  dnia 17 grudnia 2019 roku

Radnych ogółem    -  20
Radnych obecnych na sesji – 18

Listy obecności Radnych, Przewodniczących Rad Osiedlowych, Sołtysów i pracowników
jednostek organizacyjnych gminy stanowią załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Marek Górski,  na podstawie podpisanej listy obecności
stwierdził   quorum  (  na  sali  obrad  obecnych  było  18  radnych.  (Nieobecni:  Kazimierz
Tarapata,  Ryszard  Madziar)  i  o  godzinie  10:10  otworzył  XVI  sesje  Rady  Miejskie  w
Wołominie 

Pkt.1. 

Sekretarzem obrad została radna Edyta Babicka w obecności 18 radnych w głosowaniu
jawnym  za 18 głosów , przeciw 0, wstrz. 0

Pkt. 2. 

Porządek obrad wraz z projektami uchwał i informacją o terminie sesji radni otrzymali w
ustawowym  terminie.  Treść  przesłanego  porządku  obrad  stanowi  załącznik  nr  2  do
niniejszego protokołu.

Marek Górski- Przewodniczący 
przedstawił wniosek Burmistrza Wołomina o wprowadzenie do porządku obrad projektu
uchwały  ws  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Wołomińskiemu  (ww  wniosek
stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu)

Projekt  ww  uchwały  wprowadzono  do  porządku  obrad  w  obecności  17  radnych  w
głosowaniu jawnym za 17,przeciw 0, wstrz. 0

Marek Górski- Przewodniczący 
złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 3 projektów uchwał dot. skarg, jakie
wpłynęły do Rady Miejskiej w Wołominie:

1.  ws uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi

Wniosek został  przyjęty w obecności  18 radnych w głosowaniu jawnym za 18 głosów,
przeciw 0, wstrz. 0

2. ws uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi

Wniosek został  przyjęty w obecności  18 radnych w głosowaniu jawnym za 18 głosów,
przeciw 0, wstrz. 0

3. ws rozpatrzenia skargi na Burmistrza Wołomina
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Wniosek został  przyjęty w obecności  18 radnych w głosowaniu jawnym za 18 głosów,
przeciw 0, wstrz. 0
Porządek obrad został  przyjęty  w obecności  18  radnych w głosowaniu  jawnym za 18
głosów, przeciw 0 wstrz. 0
Pkt. 3. 

Protokół z XIV sesji rady miejskiej w Wołominie został przyjęty w obecności 18 radnych w
głosowaniu jawnym za 16 głosów, przeciw 0, wstrz.2

Pkt. 4. 

Edyta Babicka- Przewodnicząca Komisji Finansów i Gospodarki 

Komisja  Finansów i  Gospodarki  zebrała  się  2  razy.  Dnia 2 grudnia opiniowała projekt
uchwały  budżetowej  na  2020  rok  oraz  Projekt  uchwały  ws  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej na lata 2020-2034. Obydwa projekty zostały zaopiniowane pozytywnie. Drugie
posiedzenie Komisji Finansów i Gospodarki odbyło się  16 grudnia, na którym opiniowane
były  projekty  uchwał  na  dzisiejsza  sesję.  Wszystkie  projekty  zostały  zaopiniowane
pozytywnie . 

Piotr Sikorski- Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa 

Komisja  Bezpieczeństwa  obradowała  2  razy.  Pod  koniec  listopada  opiniowała  projekt
uchwały budżetowej na 2020 rok oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata
2020-2034. Drugie posiedzenie odbyło się 16 grudnia , na którym opiniowane były projekty
uchwał na sesję. Wszystkie projekty uchwał zostały zaopiniowane pozytywnie. 
Komisja ustaliła,że planowana na ten rok wizyta w gminnych OSP zostanie przełożona na
wiosnę przyszłego roku.

Karol Cudny- Przewodniczący Komisji Edukacji

Komisja Edukacji spotkała się 2 razy. Na posiedzeniu dnia 28 listopada opiniowała projekt
uchwały budżetowej na 2020 rok oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata
2020-2034. Projekty zostały zaopiniowane pozytywnie. Drugie posiedzenie odbyło się dnia
16 grudnia, na którym opiniowane były projekty uchwał na sesję oraz poruszony został
temat  wspierania  uzdolnionych  dzieci  i  młodzieży.  Wszystkie  projekty  zostały
zaopiniowane pozytywnie. 

Agata Bochenek- Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji
 
Komisja spotkała się 2 razy. Opiniowała wcześniej wspomniane już skargi i wnioski 

Paweł Rozbicki- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej odbyło się dnia 12 grudnia. Omawiane były sprawy dot.
przygotowania protokołu końcowego z kontroli w Miejskim Domu Kultury. Na spotkaniu byli
obecni:  pani  Dyrektor  MDK  Marta  Rajchert,  zastępca  Burmistrza  Łukasz  Marek  oraz
radca  prawny  Alicja  Gawrońska.  Komisja  ustaliła,  że  przygotowany  protokół  zostanie
omówiony  na  następnym  spotkaniu  i  po  akceptacji  wszystkich  członków  Komisji
Rewizyjnej zostanie przedstawiony. 
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Wojciech Plichta- Przewodniczący Komisji Kultury i Sportu oraz Komisji Statutowej
Komisja Kultury i Sportu spotkała się 1 raz. Opiniowała projekt uchwały budżetowej na rok
2020 oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej  na lata 2020-2034. Komisja zebrała
się w pełnym składzie wraz z dyrektorami jednostek kulturalnych i sportowych. 

Komisja Statutowa nie spotkała się. 

Pkt. 5 

Małgorzata Izdebska odczytała informację o realizacji uchwał RM w Wołominie. Informacja
ta stanowi załącznik nr  4 do niniejszego protokołu 

Edyta Babicka- Radna 
złożyła wniosek formalny o nieczytanie projektów uchwał.

Wniosek został przyjęty w obecności 17 radnych w głosowaniu jawnym  za 17 głosów,
przeciw 0, wstrz. 0

Pkt. 6

Uchwała nr XVI-188/2019 ws Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wołomin na lata
2020-2034

                                                                                     Salę opuściła Magdalena Zych 

Marek Górski- Przewodniczący 
odczytał projekt uchwały ws WPF Gminy Wołomin na lata 2020-2034 oraz projekt uchwały
ws Budżetu Gminy Wołomin na 2020 rok 

Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego
odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  ws WPF Gminy Wołomin na lata 2020-
2034 oraz ws Projektu uchwały Budżetowej na 2020 rok. Opinie te stanowią załącznik nr 5
i nr 6 do niniejszego protokołu  

Edyta Babicka- Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Finansów
odczytała opinię Komisji dot. ww projektów uchwał. Opinia ta stanowi załącznik nr  7 do
niniejszego protokołu 

Alicja Rosłon- Zastępca Skarbnika 
zgłosiła autopoprawkę w załączniku nr 6 dot. inwestycji a co za tym idzie w załączniku nr 2
dot. wydatków. W punkcie dot. budowy ul. Krymskiej, powinna być kwota 181 tys. Zamiast
180tys. 
To co przedstawiła Regionalna Izba Obrachunkowa jest już nieaktualne, ponieważ plan ze
sprzedaży mienia na 30 listopada 2019 roku wynosi 2400000 natomiast wykonanie wynosi
1912698,11
Uwagi dot. rezerwy zostały już zmienione. 
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Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza
uzupełniając informacje dot. uwagi RO na temat kwoty sprzedaży mienia powiedział, że
sprawozdania  były  kierowanie  do  RIO  wcześniej,  natomiast  sprzedaż  nastąpiła  w  IV
kwartale, stąd ta rozbieżność.  

Robert Kobus-Radny
Zapytał na ile realna jest kwota planowana w budżecie na oświatę i wychowanie. Czy
środki, które są w budżecie zapisane wystarczą na cały rok 2020? 

Halina Bonecka- Dyrektor ZEASiP
Powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  Edukacji  przedstawiła  plan  na  2019  rok  oraz
projekt planu na 2020 rok. Różnica między planem na 2019 rok a projektem planu na 2020
rok wynosi  2720 tys.  Nie były tu  brane pod uwagę wzrosty zadań oświatowych,  które
mogą  nastąpić  w  ciągu  roku  budżetowego  i  ewentualnych  podwyżek  oraz  skutków
podwyżki dla administracji i obsługi jeżeli taka nastąpi

Robert Kobus-Radny
Zapytał dlaczego z pełną świadomością został zaniżony projekt budżetu na oświatę na
2020 rok, wiedząc już dzisiaj,że ta kwota będzie niewystarczająca/ 

Halina Bonecka- Dyrektor ZEASiP
Odpowiedziała, że nie jest kompetentna aby odpowiedzieć. 
Zapadła decyzja,że pytanie zostanie zadane kiedy dotrze na sesję pani Skarbnik 

Robert Kobus-Radny
Zapytał jakie jest zadłużenie Gminy na ostatni dzień listopada?

Alicja Rosłon- Zastępca Skarbnika
Odpowiedziała, że w WPF na 2019 kwota długu to 123743053

Robert Kobus-Radny
Zapytał jaką część tej kwoty stanowią obligacje?  

Alicja Rosłon- Zastępca Skarbnika
Odpowiedziała, że na koniec września to była kwota 92500000, jaka jest kwota na dzień
dzisiejszy sprawdzi i poda za chwilę

Robert Kobus-Radny
Zapytał  o planowane wydatki  i  zadania inwestycyjne,  tj.  jeśli  chodzi  o  zakup i  montaż
inteligentnego przejścia dla pieszych, które ma być zrealizowanie z funduszu sołeckiego i
ma kosztować wg projektu 10 tys. zł. Skąd taka kwota, skoro 3 przejścia realizowanie z
tzw. WBO kosztowały Gminę ponad 120 tys. 

Marek Górski- Przewodniczący 
Powiedział, że wg informacji od naczelnika Piotra Mystkowskiego takie przejście będzie
kosztowało 10 tys. 
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Robert Kobus-Radny
Zapytał dlaczego sołectwo zapłaci za budowę przejścia 10 tys. a Gmina musiała zapłacić
40 tys. 

Piotr Mystkowski- Naczelnik Wydziały Gospodarki Komunalnej 
Wyjaśnił,  że  planowana  budowa  w  Zagościńcu  dotyczy  budowy  tzw  inteligentnego
przejścia  dla  pieszych,  tzn  oprawa  doświetlająca  plus  znak,  natomiast  to   co  zostało
wykonane z WBO to są aktywne przejścia dla pieszych, których nie da się wykonać w
kwocie 10 tys.  zł,  ponieważ to jest  ingerencja w nawierzchnię,  w układ sterowania, w
instalacje. 

Piotr Sikorski-Radny 
Dodał, że pewnie wystąpił tutaj błąd nazewnictwa. 

Olga Ludwiniak-  Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu
dodała,że zapis w projekcie budżetu jest tylko nazwą zadania, natomiast sposób realizacji
zostanie dostosowany do przeznaczonej na to zadanie kwoty 

Robert Kobus- Radny
zapytał jak kwota zaplanowanych wydatków (ok. 300tys.) na promocję i reklamę Gminy
ma się w stosunku kwoty z roku 2019.

Anna Arczewska- Naczelnik Wydziału Marketingu i Mediów 
W roku 2019 był przewidziany wyższy budżet na promocję, ponieważ był to rok związany z
obchodami  100-lecia  nadania  praw  miejskich  Wołominowi.  W  związku  z  tym
przewidzianych  było  dużo  wydarzeń  z  tym  związanych.  Większość  z  nich  udało  się
zrealizować w porozumieniu ze szkołami, przedszkolami i jednostkami kulturalnymi Gminy.
Dzięki temu był to budżet bardzo oszczędnościowi i na przyszły rok została przewidziana
mniejsza  kwota.  Będzie  to  rok  obchodów  100  rocznicy  Bitwy  Warszawskiej  1920r.
Będziemy chcieli te obchody zorganizować w podobny sposób, co w tym roki, angażując
wszystkie jednostki, szkoły, przedszkola oraz inne samorządy 

Robert Kobus- Radny
Zapytał jaka kwota została wykorzystana w 2019 roku na promocję i reklamę Gminy

Anna Arczewska- Naczelnik Wydziału Marketingu i Mediów 
Odpowiedziała, że w tej chwili nie jest w stanie podać tej kwoty, ale ponieważ właśnie jest
zamykany  budżet,  lada  chwila  taka  kwota  będzie  znana.  Dodała  również,  że  kwota
planowana to było ponad 400 tys.  

Robert Kobus- Radny
Zadał  (zobowiązany  przez  mieszkańców)  pytanie  dot.  wspólnego  biletu.  Jak  wiadomo
gmina przeznacza na ten cel  znaczną kwotę.  Mieszkaniec korzystający ze  wspólnego
biletu oszczędza ok 110 zł/m-c czyli ok 1300 zło rocznie. Ze wspólnego biletu korzysta ok
8000 osób z 50-tysięcznej Gminy. Co władze Gminy mają do zaoferowania mieszkańcom,
którzy  ze  wspólnego  biletu  nie  korzystają,  a  uczestniczą  w  jego  finansowaniu  płacąc
podatki? 

Marek Górski- Przewodniczący
Zapytał co radny Kobus by proponował dla tych mieszkańców? 
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Robert Kobus- Radny
Propozycje mieszkańców były różne, np. bezpłatna komunikacja autobusowa na terenie
miasta dla  wszystkich  mieszkańców nie  tylko dla  seniorów,  dopłaty  do parkowania  na
terenie Warszawy, czy tez ulgi w opłatach za odpady, bądź ulgi w opłatach podatkowych.

Marek Górski- Przewodniczący 
Odpowiedział, że na ten moment nie ma możliwości wprowadzenie podobnych rozwiązań.
W  tzw.  międzyczasie  powstało  szereg  narzędzi  takich  jak  Karta  Seniora,  Karta
Wołominiaka,  Karta  Dużej  Rodziny,  z  których  również  nie  wszyscy  mieszkańcy  mogą
skorzystać, a płacąc podatki współfinansują te przedsięwzięcia. 

Robert Kobus- Radny
Powiedział,  że zdaje sobie sprawę, że nie ma możliwości rozwiązania tej  kwestii  w tej
chwili, ale być może przed planowaniem budżetu na 2021 rok, komuś przyjdzie do głowy
pomysł, który będzie mógł zadowolić mieszkańców nie korzystających z dopłat do biletów.

Marek Górski-Przewodniczący
Powiedział, że czekamy więc na pomysły i wnioski i pamiętając racjonalnym planowaniu
budżetu , będziemy je rozpatrywać. 

Karol Cudny-Radny
Nie istnieje usługa publiczna, z której korzystają wszyscy. Nie wszyscy chodzą do szkoły,
przedszkola,  MDK-u czy   na  pływalnię,  nie  wszyscy  są  seniorami   czy  dużą  rodziną.
Natomiast jeśli chodzi o korzyści z dopłat do wspólnego biletu, to nie jest tak, że korzysta z
tego tylko dana osoba,  ponieważ np.  w przypadku gdy rodzice maja 1 dziecko,  które
dojeżdża do szkoły w Warszawie, to tak naprawdę z tego biletu korzysta cała rodzina,
ponieważ jest to ulga dla ich wspólnego budżetu domowego. Jeżeli myślimy o tym, żeby
miasto się rozwijało, było konkurencyjne, żeby zachęcało żeby się w nim osiedlać, to musi
posiadać  ofertę  udogodnień  chociażby  takich  jak  tańszy  dojazd  do  pracy  czy  szkoły.
Rentowność takiego przedsięwzięcia poprawia konieczność powiązania płacenia podatku
PIT  w  Gminie.  Natomiast  pomysł  dopłat  do  parkometrów  na  terenie  Warszawy  jest
absurdalny, gdyż transport prywatny jest najdroższy z możliwych. Poza tym   w zasadzie
na  całym  świecie  promuje  się  transport  zbiorowy,  ponieważ  jest  on  najbardziej
ekonomiczny i ekologiczny.     
   
Robert Kobus- Radny
Dopłata do wspólnego biletu to nie jest  kwota, którą podał  Radny Kobus. Niestety nie
jesteśmy w stanie zapewnić wszystkim mieszkańcom Gminy pracy na miejscu, tak aby nie
musieli  dojeżdżać  do  Warszawy,  dlatego  dopłaty  do  wspólnego  biletu  są  dużym
udogodnieniem dla mieszkańców.  

Bogdan Sawicki- Radny
O ile byłyby miejsca pracy na terenie Gminy, nie byłoby problemu dopłat do biletów.

Edyta Babicka- Radna
Powiedziała, że zgadza się z Radnym Sawickim, że na terenie Gminy brakuje miejsc, ale
to nie jest konsekwencja 1 roku czy 4 lat ale wielu kadencji wstecz.
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Piotr Mystkowski- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej
Gmina  Wołomin  uczestniczy  w  dwóch  projektach  z  ZTM  i  Kolejami  Mazowieckimi,  tj.
wspólny bilet, o którym mowa za kwotę trochę ponad 4 mln. i Bilet Metropolitalny, który jest
również  przewidziany  w  budżecie.  Wspólny  bilet  dotyczy  wszystkich  biletów,  nie  tylko
długookresowych, ale także biletów od dobowego w górę. Blisko 8 tys.  wydanych kart
dotyczy tylko i wyłącznie Biletu Metropolitalnego. Nie ma limitu dolnego ani górnego jeśli
chodzi o dopłatę do wspólnego biletu.  Natomiast w przypadku Biletu Metropolitalnego
dopłacamy do konkretnego pasażera, który jest mieszkańcem Gminy. Czyli Mieszkaniec
Gminy Wołomin korzysta ze wspólnego biletu i ma dopłatę jednocześnie. Dopłaty są w
różnej kwocie w zależności od rodzaju biletu. 

Grażyna Mościcka- Główna Księgowa ZEASiP
Jeśli chodzi o to,że plan wydatków na oświatę jest mniejszy o ponad 2 mln w stosunku do
planu tegorocznego. Planując budżet na przyszły rok ustaliśmy w porozumieniu z panią
Skarbnik,  że  pewne wydatki  zostaną  przeznaczone  do  rezerwy.  Do  tej  pory  mamy w
wydziale oświaty pewne środki tak jak fundusz nagród, fundusz zdrowotny, doskonalenie
zawodowe. Te środki są wydzielane w Urzędzie Miasta, a potem na odpowiednie wnioski
przekazywane.  W  tym  roku  trochę  się  to  zwiększyło,  bo  został  wydzielony  fundusz
związany z wynagrodzeniem np.  odpraw dla nauczycieli,  administracji,  obsługi,  nagród
jubileuszowych.  To są jednorazowe wypłaty i  w momencie,  kiedy będzie przysługiwała
taka wypłata w jednostce, będziemy się zwracać do Urzędu, żeby z tej rezerwy wypłacił tę
kwotę.  Żeby  ograniczyć  blokowanie  tych  środków,  ponieważ  często  się  zdarza,że
pracownik  informuje,  że  odchodzi,  potem  zmienia  decyzję.  Dlatego  w  planowaniu
uwzględniono kwoty na wypłaty stałe. 

Krzysztof Rembelski-Radny
Zapytał jaki jest koszt obsługi zadłużenia?

Bożena Wielgolaska- Skarbnik
Na 2020 została zaplanowana kwota 3 mln na odsetki od emisji  obligacji i 100 tys. na
koszty związane z ich emisją. 

Bogdan Sawicki- Radny
Zapytał dlaczego w planowanym budżecie widnieje kwota ponad 4 500 mln

Bożena Wielgolaska- Skarbnik
Odpowiedziała,że  do  obsługi  długu  wlicza  się  odsetki,  koszty  emisji  obligacji  oraz
poręczenie dla PWiK w kwocie 1 499 366 zł. Kwota poręczenia musi być zabezpieczona w
budżecie,  wg zapisów uchwały podjętej  w 2011 roku. Pożyczka PWiK do tej  pory jest
spłacana  regularnie,  po  spłacie  raty  dostajemy  informację  i  wtedy  możemy  tę  kwotę
przeznaczyć na inne wydatki. 

Robert Kobus- Radny 
Wrócił  do  pytania  dot.  oświaty:  jaka  będzie  potrzebna  realna  kwota  w  2020  roku.
Wcześniej pani Dyrektor powiedziała, że prawdopodobnie planowana w budżecie kwota
jest o ponad 2 mln niższa niż wynika z potrzeb, na Komisji Edukacji padło że ten budżet
jest  niedoszacowany  na  poziomie  6  mln  zł  .  Dlaczego  z  pełną  premedytacją  została
zaplanowana zbyt niska kwota na zadania oświatowe na 2020 rok 
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Bożena Wielgolaska- Skarbnik
Kwota ustalona na wydatki oświatowe w pełni nie zabezpiecza wszystkich wydatków na
2020 rok. Powtarza się to co roku. Wydatki  na oświatę wzrastają w każdym roku, tym
bardziej, że  rok szkolny nie łączy się z rokiem budżetowym. Prawdziwe dane dotyczące
oświaty będą znane na koniec czerwca, kiedy skończy się rok szkolny 2019/2020.Kwota
subwencji  oświatowej  na  2020 rok została  ustalona przez Ministra  Finansów i  została
wpisana do budżetu. Kwota ta nie jest wystarczająca, gdyż te wydatki ciągle się zmieniają.
Np deklarowana kwota z zeszłego roku została zmniejszona o 900 tys. ZEASiP wystąpił
do Ministra o zwiększenie subwencji mieszkaniowej o kwotę 1300 tys., a dostaliśmy 600
tys. plus 3tys. na odprawy dla zwalnianych nauczycieli. Minister Finansów też szacuje, a
realne kwoty dopiero widać na podstawie informacji  przekazanych przez poszczególne
placówki. Nigdy nie było tak, że oświata nie otrzymała wynagrodzeń, czy nie było opłacone
utrzymanie budynków.

Marek Górski- Przewodniczący
Musimy mieć świadomość tego, że budujemy 2 placówki.  W związku z tym koszty ich
utrzymania będą zdecydowanie większe niż koszty utrzymania tych palcówek w starych
budynkach.  Na dzień dzisiejszy dyrektorzy tych placówek nie są w stanie zaplanować
dokładnej  kwoty jaka będzie potrzebna na utrzymanie nowych budynków. Więc zmiany w
budżecie wydatków oświatowych i tak zapewne będą. 

Robert Kobus-Radny
powiedział, że to wszystko rozumie, ale już na dzień dzisiejszy wiadomo, że zaplanowana
w budżecie kwota jest za niska. 
Dyrektor  każdej  jednostki  oświatowej  złożył  swoją  propozycję  budżetu,  swoje
zapotrzebowanie. Czy wszystkie te kwoty zostały zaakceptowane pozytywnie, czy zostały
wprowadzone zmiany w tych projektach?  

Marek Górski- Przewodniczący 
Jak szacuje się kwota wydatków z poprzedniego roku i na ten rok?

Halina Bonecka- Dyrektor ZEASiP 
Przekazała  Radnym  wykaz  placówek  oświatowych  wraz  z  wyliczonymi  kwotami
planowanych wydatków.  
Powiedziała również, że dyrektorzy składając plany do budżetu zawsze planują bardzo
wysoko,  bo  potrzeby  są  duże.  W pracach  nad  planowaniem budżetu  poszczególnych
placówek  analizowane  są  lata  poprzednie  i  planowane  kwoty  są  w  miarę  realne  do
wykonania,  tak  aby  mieściły  się  w  ogólnym  budżecie  Gminy.  W  wielu  przypadkach
planowane są kwoty mniejsze właśnie ze względu na ograniczony ogólny budżet Gminy

Bogdan Sawicki- Radny
Kwota  wydatków  na  oświatę  jest  niedoszacowana,  wiadomo,  że  w  razie  potrzeby  w
stosownym  czasie  będą  zmiany  w  budżecie.  Skąd  w  razie  tej  potrzeby  znajdą  się
pieniądze, czy będzie to pożyczka czy jakieś inne rozwiązanie.

Bożena Wielgolaska- Skarbnik
Budżet jest realizowany przez cały rok, są ponad planowe dochody, są oszczędności na
różnych zadaniach, także poręczenie dla PWiK, kiedy rata pożyczki zostanie spłacona,
zostanie uwolniona i można ją przeznaczyć na zwiększenie wydatków na oświatę. Gmina
to nie tylko wydatki ale i dochody. Musimy planować realistycznie.
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Bogdan Sawicki- Radny
Powiedział, że z odpowiedzi udzielonej przez panią Skarbnik wnioskuje, że nie widzi ona
zagrożenia, że w razie potrzeby znajdą się pieniądze na oświatę.       

Bożena Wielgolaska- Skarbnik
Odpowiedziała,  że  zawsze  były  dokładane  pieniądze  na  oświatę,  są  prowadzone  3
projekty,  tj  ok  2500  tys  na  doposażenie  placówek  oświatowych.  W  razie  potrzeby
pieniądze muszą się znaleźć.

Karol Cudny- Radny
Na Komisji Edukacji dość długo trwała dyskusja na temat planów finansowych, zwłaszcza
wydatków  na  pomoce  dydaktyczne,  które  są  dość  skromne.  Oczywiście  są  różnego
rodzaju projekty, które finansują zakup wyposażenia szkół. Porównując kwoty na ten cel z
lat poprzednich widać,że planowana kwota na rok 2020 jest znacznie niższa. Nieuniknione
jest, że potrzebne będzie zwiększanie tych kwot. W związku z likwidacją gimnazjów trudno
tu porównywać wydatki do poprzednich lat,  ponieważ zmniejszy się liczba oddziałów w
placówkach przy których istniały  gimnazja.  Trzeba również przeanalizować rentowność
niektórych  placówek,  zwłaszcza  SP  w  Ossowie,  w  której  koszt  kształcenia  1  ucznia
osiągnie ok 21 tys. rocznie przy gminnej średniej na poziomie 8-9 tys.

                                                                O godz. 12:00 salę opuścił radny Piotr Rembelski
Wojciech Plichta- Radny
Zwrócił  się z pytaniem do Dyrektora OSiR o koszty związane z powstaniem lodowiska
miejskiego na aktualnym miejscu, a jaka byłaby różnica , gdyby np. w przyszłym roku takie
lodowisko powstało na terenie stadionu.  

Krzysztof Gawara- Dyrektor OSiR
Nasze lodowisko w zasadzie było do tej pory najtańsze w okolicy, jego 3- miesięczny koszt
to ok 100 tys. zł. Jeżeli chodzi o przeniesienie lodowiska na teren OSiR- u, to należałoby
przetransportować kontener, w którym wypożyczane są łyżwy, do tego dochodzi jeszcze
przeniesienie agregatu,  który jest  wkopany w ziemię oraz ponowny montaż na terenie
OsiR-u. To byłby koszt ok 20 tys. jednorazowo. 

Piotr Plichta- Radny
Zapytał czy jest różnica między kosztami obsługi lodowiska w dotychczasowej lokalizacji
na osiedlu a ewentualnymi kosztami po przeniesieniu na teren  OsiR-u?

Krzysztof Gawara- Dyrektor OSiR
Na  pewno  dla  ośrodka  logistycznie  byłoby  to  prostsze,  ponieważ  obsługą  lodowiska
zajmują się pracownicy OsiR-u.

Piotr Plichta- Radny 
Czy  jako  gmina  musimy  udzielać  wsparcia  finansowego  klubom  sportowym  z  innych
miejscowości, organizującym zajęcia na naszym terenie. Czy istnieją jakiekolwiek widełki
finansowe, które pozwalałyby ograniczyć takie dofinansowania, tak aby bardziej wspierać
lokalne  kluby?  Na  jakiej  zasadzie  są  przyznawane  środki  na  dofinansowanie  klubów
sportowych? 
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Łukasz Marek- Zastępca Burmistrza
Odpowiedział, że jeżeli chodzi o programy wsparcia klubów sportowych , to nie możemy
nikomu  zakazać  składania  wniosków  o  dofinansowanie.  Wnioski  te  są  później
sprawdzane,  czy  poszczególne  jednostki  spełniają  kryteria  danego  programu  i  w  ten
sposób są przyznawane dofinansowania.

Maria Wytrykowska- Radna
zapytała,  co zamiast  lodowiska dostaną dzieci  na 15-tysięcznym osiedlu? Mówimy,  że
młodzież niszczy ławki itp., tak przynajmniej zimą było lodowisko.

Elżbieta Radwan- Burmistrz
Każdy głos jest ważny. Jednak tę dyskusję należy przenieść na posiedzenie stosownej
Komisji,  przedyskutować i  wypracować odpowiedni  plan działania.  Zima jest różna i  to
nasze  lodowisko  może  być  nieekonomiczne,  dlatego  trzeba  szukać  odpowiednich
rozwiązań. Niech będzie wniosek Radnych, aby dofinansowywać tylko wołomińskie kluby.
Co do finansowania i uchwalania budżetu, to na pewne rzeczy trzeba się zgodzić, jednak
kiedy tylko znajdują się jakieś wolne środki, są one dokładane na potrzeby edukacji czy
sportu. Co do atrakcji dla dzieci istnieją takie akcje jak „Lato w mieście”, Zima w mieście” ,
jest dość bogata oferta aby zagospodarować ten wolny czas  dzieciom i młodzieży. OSiR i
MDK posiadają taką ofertę,  szkoła  nr 5 również wyszła z inicjatywą organizacji  zajęć
”Zima  w  mieście”.  Nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  aby  dzieci  i  młodzież  korzystały  z
dostępnej infrastruktury, która jest na terenie każdej szkoły. 

Robert Kobus- Radny
Zapytał Panią dyrektor ZEASiP ile razy dyrektorzy wołomińskich placówek oświatowych
otrzymywali pismo z prośba, nakazem  o niedokonywanie zakupów innych niż wynikające
z zwartych umów?

Halina Bonecka- Dyrektor ZEASiP
Odpowiedziała,  że  na  pewno  nie  był  to  rozkaz,  a  jedynie  prośba  aby  dokonywać
wydatków,  które  wynikają  z  zawartych  umów.  Niektórzy  dyrektorzy  na  pewien  czas
odkładali  te  wydatki  niekonieczne,  natomiast  niektórzy nie  stosowali  się  do tej  prośby.
Teraz też jest prośba do dyrektorów, aby nie zaciągać już nowych zobowiązań, realizować
tylko to jest konieczne.

Robert Kobus- Radny
Wrócił do pytania odnośnie zadłużenia Gminy. W Projekcie uchwały budżetowej czytamy,
że zadłużenie Gminy Wołomin na koniec 2020 roku wyniesie 108229882.  Czy w skład
tego zadłużenia wchodzą również obligacje emitowanie przez Gminę?

Bożena Wielgolaska- Skarbnik
Odpowiedziała, że tak, w skład zadłużenia wchodzą obligacje wyemitowane przez Gminę
wg zawartych umów. 

Robert Kobus-  Radny
Jaka jest kwota wyemitowanych obligacji na obecna chwilę?

Bożena Wielgolaska- Skarbnik
Odpowiedziała, że jest to kwota 120500 tys.
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Robert Kobus- Radny
W  projekcie  czytamy,  że  w  przyszłym  roku  jest  planowana  emisja  kolejnych  7  mln,
wykupienie 8 mln.

Bożena Wielgolaska- Skarbnik
W  załączniku  nr  7  do  projektu  uchwały  RM  przychody  i  rozchody  budżetu  2020r.
Planujemy  spłacić  8  mln  oraz  wyemitować  obligacje  na  7  mln.  Na  chwilę  obecna
zaplanowaną nadwyżkę 347806 zł, która zostanie przeznaczona na spłatę zobowiązań,
kredyty i pożyczki na kwotę 652194 zł. Zadłużenie na dzień dzisiejszy tj 120500000. na
poprzedniej sesji została podjęta uchwała na pokrycie deficytu na kwotę 15mln. Gdyby do
końca roku była potrzeba wziąć środki z obligacji  pozostaną one jako wolne środki na
przyszły rok, które zmniejsza przychody 2020 roku.

Piotr Sikorski- Radny
Na budowę ilu  ulic  i  jakie  to  ulice,  Gmina  Wołomin  zgłosiła  się  o  dofinansowanie  ze
środków zewnętrznych? Kiedy będą decyzje i rozstrzygnięcia w tej kwestii? 

Elżbieta Radwan-Burmistrz
Odpowiedziała, że złożone zostały wnioski na budowę ulic Parkowej i Leszczyńskiej. Lada
dzień powinny być odpowiedzi  od Wojewody.  Potem to idzie  do Premiera.  Tak było  z
budową ul. Kurkowej, kiedy to Wojewoda umieścił ją na liście priorytetowej a u Premiera
znalazła się na liście rezerwowej. Dopóki pan Premier nie zdecyduje, nie możemy mówić
czy dostaniemy dofinansowanie. 

Piotr Sikorski- Radny 
2.  pytanie dotyczy bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych. Radny poprosił  już na
posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa o zwiększenie kwoty przeznaczonej na podnoszenie
bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych z 20 tys. na kwotę 50 tys. zł, tak aby w ciągu
5  lat  większość  projektów  dot.  poprawy  bezpieczeństwa  zrealizować.  Zapytał  więc,
dlaczego  to  nie  zostało  uwzględnione  i  czy  można  liczyć  w  najbliższym  czasie  na
możliwość przesunięcia tych środków?

Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza
Wniosek radnego Sikorskiego jest jak najbardziej zasadny. Jednak po konsultacji z panią
Skarbnik zapadła decyzja, aby już w tm projekcie budżetu nie dokonywać zmian, jednak
zagwarantował, że środki zostaną przesunięte na ten cel.  

Piotr Sikorski- Radny
Powiedział,że jest bardzo zadowolony z podjętych decyzji zwłaszcza dot. zabezpieczenia
środków  na  wspólny  bilet  oraz  dot.  terenów  przykolejowych.  Dzięki  pozytywnym
rozstrzygnięciom z PKP prace na tych terenach będą mogły ruszyć.

Edyta Babicka- Radna
Od wielu lat na Gminie Wołomin ciąży dość wysoka kwota poręczenia na rzecz PWiK,
chodzi  o  Fundusz  Spójności.  Na  jednej  z  ostatnich  Komisji  pani  Skarbnik  lub  pan
Burmistrz wspominali, że trwają rozmowy prowadzące do tego alby suma tego poręczenia
została  obniżona.  Czy  ta  kwota  została  zmniejszona,  czy  są  jakieś  ustalenia  w  tym
zakresie? Jeżeli tak, to jakie to niesie skutki na przyszły rok? 
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Bożena Wielgolaska- Skarbnik
12  grudnia  został  podpisany  aneks  do  umowy  zmniejszający  kwotę  poręczenia  na
9100tys. zł od 2020 roku do 2032 roku. Kwota poręczenia będzie wynosić ok 700 tys.
rocznie.  Na  najbliższą  sesją  zostanie  przygotowana  stosowna  uchwała,  wolne  środki
wynikające z tej uchwały będziemy mogli rozdysponować kiedy będą potrzebne. 
Andrzej Fuśnik- Radny 
Ponieważ został  wywołany  temat  terenów przykolejowych,  w projekcie  uchwały  mamy
kwotę  3300 tys.  zabezpieczoną na dwa przedsięwzięcia,  tj.  centrum przesiadkowe ul.
Żelaznej  i  Cicheckiego w Wołominie  oraz  „strefę parkuj  i  jedź”  przy ul.  Przytorowej  w
Duczkach. Jak te koszty dzielą się na te dwa poszczególne przedsięwzięcia? 

Bożena Kucharczyk- Naczelnik Wydziału Inwestycji 
wota 3300 tys. zł jest przewidziana na 3 zadania, tj. centrum przesiadkowe, na które jest
przeznaczone 1 mln zł, na strefę parkuj i jedź 1,5 mln i  800 tys. na budowę ul. Przytorowej

Andrzej Fuśnik- Radny
W  budżecie  Gminy  na  2020  rok  w  ZEASiP  w  stosunku  do  projektu  budżetu
wprowadzonych szereg zmian na spore kwoty. Tych zmian jest ponad 20. czego dotyczą
te zmiany? 

Bożena Wielgolaska- Skarbnik
odpowiedziała,  że  są  przeniesione  środki  w  kwocie  42  tys.  z  Wydziału  Pozyskiwania
Środków  Zewnętrznych  na  utrzymanie  trwałości  projektu  8.3  dot.  informatyzacji.  Są
zmiany na podstawie wniosku ZEASiP, tj, przeniesienia między placówkami, przeniesienie
środków na zakup inwestycyjny(zakup zmywarki do naczyń w przedszkolu nr 5 w kwocie
30tys.),  zwiększenie planu dochodów i  wydatków w projekcie  realizowanym częściowo
przez  OPS  a  częściowo  przez  Wydział  Polityki  Społecznej  i  Sportu  „Rodzina  ostoją-
program wsparcia Wołomińskich rodzin” 

Piotr Sikorski- Radny( w imieniu klubu Pozytywny Wołomin)
Przede  wszystkim  jest  to  pierwszy  budżet  tej  Rady.  Opinia  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej  jest  pozytywna.  Budżet  kończy  wiele  bardzo  ważnych  inwestycji.  Są
uwzględnione  dwie  bardzo  ważne  kwestie,  tj.  wspólny  bilet  oraz  środki  na  tereny
przykolejowe. Radni mają świadomość, że nie wszyscy mieszkańcy są zadowoleni z tego
budżetu, jednak środki są ograniczone, dlatego też trzeba działać z rozwagą.
    
Uchwała nr XVI-188/2019 ws Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wołomin na lata
2020-2034

Uchwała została podjęta w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym  za 11 głosów,
przeciw 0, wstrz. 4
 
Uchwała nr XVI-189/2019 ws budżetu Gminy Wołomin na 2020 rok  

Uchwała została podjęta w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym  za 10 głosów,
przeciw 0, wstrz. 5

Projekty ww uchwał stanowią załącznik nr 10 i 11 do niniejszego protokołu

Uchwała XVI-190/2019 ws zmiany chwały budżetowej Gminy Wołomin na 2019 rok 
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Bożena Wielgolaska- Skarbnik
Powiedziała,że  jest  to  uchwała  porządkująca  kończący  się  budżet.  Zmiany  dotyczą
zmniejszenia dochodów i wydatków, m.in. została uaktualniona kwota dofinansowania  do
modernizacji  drogi  dojazdowej  do   gruntów rolnych  ul.  Radosna  w  kwocie  27607  zł  i
wydatków  w  kwocie  55215  zł.  Było  to  dofinansowanie  w  kwocie  50%  wykonanych
wydatków.  Zwiększona  została  subwencja  oświatowa  z  przeznaczeniem  na
pomieszczenia do nauki w nowo wybudowanych budynkach oraz nowych pomieszczeń do
nauki pozyskanych w wyniku adaptacji.  Zwiększamy kwotę dochodów z tytułu wpłat za
zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych z przeznaczeniem na realizację gminnego
programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w kwocie 8200 zł. Są to
pieniądze  znaczone,  dlatego  też  muszą  być  przeznaczone  tylko  na  ten  cel.  Jest  to
rozliczane przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Zmniejszamy środki w planie dochodów
m.in. z tytułu karty podatkowej, która jest realizowana przez Urząd Skarbowy, podatku od
nieruchomości, od środków transportowych, opłaty targowej. Zwiększamy środki w planie
dochodów z tytułu subwencji oświatowej  o 582062 zł z tytułu wzrostu zadań szkolnych i
pozaszkolnych.  Zadania te  zostały  zrealizowane.  Jest  to  kwota otrzymana po wniosku
złożonym przez ZEASiP do Ministra  Finansów i  3045 zł  też subwencja oświatowa na
dofinansowanie  odpraw zwalnianych  nauczycieli.  Wprowadzamy zwiększone  środki  do
planu dochodów, m.in.  z tytułu mandatów karnych nakładanych przez Straż Miejską w
kwocie  40 tys.  zł,  podatek od czynności  cywilno-prawnych realizowanych przez Urząd
Skarbowy. Zwiększamy w ramach środków własnych Wydziału Gospodarki Komunalnej na
dopłaty  do  biletów  długookresowych  imiennych  w  kwocie   106  tys.  zł.  100  tys.  na
odszkodowania dla osób prawnych za grunty przejęte pod drogę gminną. Przenosimy w
ramach środków własnych OPS na stypendia szkolne  o charakterze socjalnym. 150 tys.
na  obsługę  długu,  tj.  na  prowizje  bankowe.  Wg  wystąpienia  OPS jest  zwiększenie  w
kwocie  8883  zł  na  pokrycie  kosztów  podejmowania  działań  wobec  dłużników
alimentacyjnych.  Zwiększamy  27200  złotych  na   dotacje  podmiotowe  dla  placówek
niepublicznych.  Zmniejszamy  środki  w  planie  wydatków  w  wyniku  oszczędności
poczynionych przez wydziały.

                                                                    O godz.12:45 salę opuścił Radny Robert Kobus

Uchwała została podjęta w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym za 11 głosów,
przeciw 0, wstrz. 3

Uchwała nr  XVI-191/2019 ws zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej na lata  2019-
2034

Bożena Wielgolaska- Skarbnik
Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019-2034 są konsekwencją zmian
dokonanych w uchwale budżetowej na rok 2019. Zostały uaktualnione kwoty dochodów i
wydatków. Wprowadzono przedsięwzięcia takie jak dopłata do biletów długookresowych
imiennych  na  przejazdy  środkami  lokalnego  transportu  zbiorowego,  zapewnienie
wspólnego biletu mieszkańcom Gminy w zakresie przejazdu liniami kolejowymi na trasie
do Warszawy i  z Warszawy na lata  2020-2024 w każdym roku w kwocie 4607619 zł.
Nastąpiła również zmiana w przedsięwzięciu jakim jest ochrona obiektu  Park im. Zofii i
Wacława Nałkowskich o 10 tys  w każdym roku na zawarcie  umów w 2020 roku oraz
kontynuacja przedsięwzięcia umowa o współpracy w ramach zakupu grupowego energii
elektrycznej Doradztwo od 2019 roku jest to kwota 30 tys. 
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Bogdan Sawicki -Radny
W projekcie uchwały czytamy, że są limity  z tytułu dopłat  do biletów długookresowych
imiennych na przejazdy lokalnymi środkami transportu zbiorowego na 2019 rok jest kwota
3114tys. a na 2020 jest kwota zmniejszona do 2500 tys. Skąd wzięły się te oszczędności?

Piotr Mystkowski- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej
Założenie na 2020 rok obejmuje dopłatę ok 200 tys zł miesięcznie. W grudniu zeszłego
roku  bardzo  dużo  było  zakupionych  biletów  90  dniowych,  co  znacznie  obciążyło
tegoroczny budżet, ale mamy nadzieję,że założona kwota wystarczy.

Uchwała została podjęta w obecności 15 radnych w glosowaniu jawnym za 15 głosów,
przeciw 0, wstrz. 0

Uchwała nr XVI-192/2019 ws udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu

Piotr Mystkowski- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej
Zgłosił  autopoprawkę.  W ostatnim paragrafie  jest  zapis,że uchwała wchodzi  w życie  z
dniem podpisania a powinno być,że wchodzi w życie z dniem podjęcia.   

Uchwała została podjęta w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym za 15 głosów,
przeciw o, wstrz. 0

Marek Górski- Przewodniczący ogłosił 10 min przerwy od godz. 13:00

O godzinie 13:20 Przewodniczący wznowił obrady 

                                                                     Na salę powróciła radna Magdalena Zych

Uchwała nr XVI-193/2019 ws programy wsparcia uzdolnionych dzieci i młodzieży

Marta Domańska Gawryś- Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej, Sportu i Edukacji
Jest  to  bardzo  podobny  program  do  poprzedniego  jednak  został  on  uzupełniony  o
dodatkowe  elementy  takie  jak  Stypendium  Burmistrza  im.  Henryka  Konstantego
Wojciechowskiego oraz  o  to,  że  od tego roku o  stypendium będą się  moggli  ubiegać
wszyscy uczniowie uczący się w wołomińskich palcówkach, a nie jak do tej  pory tylko
mieszkający na terenie gminy

Paweł Rozbicki- Radny 
Poparł  inicjatywę  wspierania  uzdolnionych  dzieci  i  młodzieży.  Powiedział,  że  jako
prowadzący szkołę muzyczna widzi jak wiele mamy uzdolnionych dzieci i młodzieży, która
reprezentuje nas nie tylko w Polsce, ale i na świecie.   

Karol Cudny- Radny
Dodał,  że  pomimo  kilku  wątpliwościom  technicznym,  uchwała  została  pozytywnie
zaopiniowana przez Komisję Edukacji   

Uchwała została podjęta w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym za 14 głosów,
przeciw 0, wstrz. 0
 
Uchwała nr XVI-194/2019 ws nabycia nieruchomości- ul. Kościelna

                                                                                                                                                            15



Dariusz Szymanowski- Zastępca Burmistrza
Ta  jak  i  kolejna  uchwała  dotyczą  nabycia  nieruchomości  od  Spółdzielni  Budownictwa
Mieszkaniowego.  Spółdzielnia  zwróciła  się  do  Gminy  o  nabycie  fragmentów gruntu,  a
dokładniej pasażu, który przylega do ul. Kościelnej. Część tego gruntu zostanie nabyta
nieodpłatnie, część w trybie sprzedaży po cenie można powiedzieć symbolicznej, bo ok 60
zł/m2  . Obydwie  uchwały mają charakter porządkujący stan faktyczny, ponieważ Gmina
jest właścicielem prawie całego pasażu, tylko te grunty należą jeszcze do Spółdzielni. Jest
zgłoszona autopoprawka, ponieważ w tej sprawie były podjęte w 2016 roku 2 uchwały co
musimy uwzględnić w niniejszej uchwale. 

Uchwała wraz z autopoprawką została podjęta w obecności  15 radnych w głosowaniu
jawnym za 15 głosów, przeciw 0, wstrz. 0

Uchwała nr XVI-195/2019 ws nabycia nieruchomości ul. Kościelna, ul. Mieszka I

Uchwała została podjęta w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym za 15 głosów,
przeciw 0, wstrz. 0

Uchwała nr XVI-196/2019 ws zgody na najem lokalu użytkowego

Michał wysocki- Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami
W przypadku tej  nieruchomości była zawarta umowa najmu między Przedsiębiorstwem
Komunalnym,  które  administruje  nieruchomościami  w  imieniu  Gminy,  a   osobą
prowadzącą  działalność  gospodarczą.  Umowa  najmu  dotyczyła  lokalu  użytkowego  w
budynku przy ul. Legionów 28. Umowa była zawarta na trzy lata i wygasa w najbliższym
czasie. Najemca zgłosił  chęć jej  przedłużenia, dlatego też jest potrzebna zgoda RM w
Wołominie. Jeśli uchwała zostanie podjęta, umowa zostanie zawarta również na 3 lata. 

Uchwała została podjęta w obecności 15 radnych w głosowaniu jawnym za 15 głosów,
przeciw 0, wstrz. 0

Uchwała  nr  XVI-197/2019 ws  przyjęcia  projektu  Regulaminu  dostarczania  wody  i
odprowadzania ścieków w Gminie Wołomin
 
Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu
Projekt uchwały został uzgodniony z Wodami Polskimi. Projekt Regulaminu również 
zostanie poddany pod opinię Przedsiębiorstwa Wody Polskie. Zastosowaliśmy się do 
wszystkich wytycznych Wód Polskich.    

Uchwała została podjęta w obecności 13 radnych w głosowaniu jawnym za 13 głosów,
przeciw 0, wstrz. 0

Marek Górski- Przewodniczący 
poinformował, że kolejne 2 osoby z 4 członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji złożyły
rezygnacje z pracy w tej  Komisji.  Tak więc po zaprzysiężeniu nowego radnego, trzeba
będzie na nowo powołać tę Komisję. 

Uchwała nr XVI-198/2019 ws uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi 
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Marek Górski- Przewodniczący 
poinformował,  że  jest  to  kolejna  skarga  tego  samego  mieszkańca.  Była  ona  już
rozpatrywana. 

Uchwała została podjęta w obecności  12 radnych w głosowaniu jawnym za 9 głosów,
przeciw 0, wstrz. 3

Uchwała nr XVI-199/2019 ws uznania się za organ niewłaściwy do rozpatrzenia skargi

Uchwała została podjęta w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym za 10 głosów,
przeciw 0, wstrz. 4

Uchwała nr XVI-200/2019 ws rozpatrzenia skargi na Burmistrza Wołomina
 
Uchwała została podjęta w obecności 14 radnych w głosowaniu jawnym za 10 głosów,
przeciw 0, wstrz. 4

Katarzyna Pazio- Zastępca Przewodniczącego
Odczytała  Pismo  Wojewody  dotyczące  rozpatrywania  skarg,  w  który  Wojewoda
potwierdza, że skargi zostały rozpatrzone w sposób właściwy.                    

Karol Cudny- radny
powiedział,  że  omawiane  skargi  nie  wnoszą  żadnej  treści  merytorycznej,  a  ich
rozpatrywanie zajmuje cenny czas zarówno urzędników jak i radnych

Marek Górski- Przewodniczący 
poinformował, że również do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego wpłynęły skargi ww
mieszkańca 

Olga Ludwiniak- Naczelnik Wydziału Organizacji Urzędu 
Powiedziała,że  w  związku  z  tym że  Rada  Miejska  w  uchwale  dot.  skargi  na  sposób
udzielenia odpowiedzi na wniosek o udzielenie informacji publicznej, uznała się za organ
niewłaściwy  do  rozpatrzenia  skargi,  a  organem  właściwym  jest  Wojewódzki  Sąd
Administracyjny  (zgodnie  z  Ustawą o  dostępie do  informacji  publicznej).  Skarżący
skorzystał  z  przysługującego  mu  prawa  i  złożył  skargi  do  WSA.  Wojewódzki  Sąd
Administracyjny  nie  odrzucił  skarg,  nie  odmówił  ich  rozpatrzenia,  zostało  wszczęte
postępowanie. Wniosek jest taki,  że tryb postępowania Rady jest zgodny z przepisami
prawa. Istnieje Wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego w składzie 7 sędziów gdzie
Rada nie  musi  samodzielnie  odpowiadać na skargę,  robi  to  z  mocy prawa Burmistrz.
Zostanie  przygotowana  na  te  skargi  odpowiedź  do  Wojewódzkiego  Sądu
Administracyjnego,  przedstawiająca  jak  sytuacja  wygląda,  ile  tych  skarg  wpływa,  jakie
słowa zawierają,  oraz odpowiedzi jakie skarżący otrzymał na swoje wnioski i  skargi,  a
których nie załączył do swojej  skargi skierowanej  do Sądu (wygląda to tak, jakby tych
odpowiedzi nie otrzymał).
       
Pkt 8 

Marek Górski- Przewodniczący 
Zaproponował aby radni teraz zadali pytania do sprawozdania z pracy Burmistrza między
sesjami. Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.
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Edyta Babicka- Radna
Zapytała o wykonanie dokumentacji projektowo- kosztorysowej budowy ul. Krańcowej w
Lipinkach. Czy cały czas czekamy na zezwolenie na realizację inwestycji?

Bożena Kucharczyk- Naczelnik Wydziału Inwestycji
Odpowiedziała, że dokumentacja została zakończona i 15 grudnia złożony został wniosek
do Starostwa o zezwolenie na realizację inwestycji. Więc to jeszcze trochę potrwa.
 
Pkt.9

Marek Górski- Przewodniczący
Co jakiś czas wpływają interpelacje, są one przekazywane do Burmistrza, który kieruje  je
do odpowiednich wydziałów czy jednostek. Odpowiedzi są przekazywane do biura Rady i
podawane do informacji.  Poprosił  radnych aby przemyśleli  sprawę pracy w komisjach,
ponieważ w związku z zaistniałą sytuacją trzeba będzie na nowo powołać Komisję Skarg,
Wniosków i Petycji. 

Maria Wytrykowska- Radna
Powiedziała, że jej rezygnacja z pracy w Komisji nie wynika ani z braku czasu, ani z braku
chęci  do pracy,  a  tym,  że nie  jest  wystarczająco merytorycznie do niej  przygotowana.
Praca w tej komisji jest rudna i wymaga dużego wsparcia, którego często brakuje. 

Magdalena Zych- Radna
Powiedziała, że powodem jej rezygnacji z pracy Komisji również nie jest brak czasu, a
przede wszystkim brak wsparcia radnych zwłaszcza z innych klubów. Praca w tej komisji
jest bardzo niewdzięczna.  
 
Małgorzata Izdebska- Sekretarz
powiedziała,  że  faktycznie  jest  to  bardzo  trudna  Komisja.  Zadeklarowała,  wsparcie  w
postaci szkoleń oraz pomocy ze strony zarządu w pracach Komisji. 

Marek Górski- Przewodniczący 
na koniec złożył wszystkim życzenia z okazji zbliżających się Świąt i zamknął XVI Sesję
kadencji 2018-2023 Rady Miejskie w Wołominie   

 
    

Protokołowała                              Sekretarz obrad                           Przewodniczący obrad

Elżbieta Żak                                  Edyta Babicka                                    Marek Górski
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